2026年度 入学要項〈留学生·外国籍対象〉

2026年度

入学要点〈留学生・外国国籍〉

2026 school year

Enrollment Guide for Foreign Students

日本語

中文

English



学校法人育成学園

学校法人 育成学园 Ikusei Academy

神戸国際調理製菓専門学校

神户国际调理制菓专门学校

Kobe Kokusai Cooking & Pastry College

●創立1985年 创立于1985年 established in 1985

育成調理師専門学校

育成调理师专门学校

Ikusei Cooking College

●創立1966年 创立于1966年 established in 1966

目 次

アドミッションポリシー	1
募集学科	1
修学情報・学科概要	2
入学時期	3
出願期間	3
出願資格 ····································	3
出願書類	4
入学試験について	4
学費一覧	5
学費納入	5
留学生奨学金制度	6
入学手続き	6

外国籍のみなさまへ

- 留学生、家族滞在、日本人の配偶者等、永住者の配偶者、特定活動の場合は本募集要項が適応されます。
- 永住、定住の在留資格は日本人対象の「募集要項」が適応されます。
- 日本語のレベルによっては留学生と同じ試験を実施することがあります。

詳しくは留学生窓口へご確認ください 200120-03-1815

アドミッションポリシー

- ①本校の教育理念を深く理解し、主体的に学びを深めたいという強い気持ちを持った方。
- ②常に新しい知識や技術を吸収し、調理・製菓の分野で活躍をしたいという高い志を持った方。
- ③食を通じて人々を笑顔にし、豊かな社会の実現に貢献したいという熱い 思いを持った方。

募集学科

	学 科	修業年限	募集定員	課程
	調理スペシャリスト本科	2年	40名(日本人共学)	専門課程
	調理師科	1年	60名(日本人共学)	専門課程
神戸国際調理製菓専門学校	製菓スペシャリスト本科	2年	80名(日本人共学)	専門課程
	製菓衛生師科	1年	40名(日本人共学)	専門課程
	Wライセンスコース		は製菓衛生師科、 は調理師科に在籍	専門課程
育成調理師専門学校	調理師科	1年	40名(日本人共学)	専門課程

修学情報·学科概要

■修学情報

学校名	授業時間	授業日	学期制度	休校日	
神戸国際調理製菓専門学校	9:00~16:10	- 月曜日~金曜日	2学期制	①土曜日·日曜日 ②祝日 ③夏季·冬季·春季休暇	
育成調理師専門学校	9:30~15:50	月唯口/°並唯口	(前期·後期)	②麦子・マ子・日子/N・咽 ※ただし土曜日に授業を行う 場合があります	

■学科概要

●調理学科

学科名	概要	主な取得可能資格·称号 [*]
調理スペシャリスト本科	1年目は西洋・日本・中国料理の基礎を学び、 2年目はレストランサービス実習やレシピ開発 など応用的なカリキュラムを通して高い技術 を身につけます。	•調理師免許 • 専門士
調理師科	1年間で西洋・日本・中国料理、それぞれの基礎 力を習得します。	調理師免許

●製菓学科

学科名	概要	主な取得可能資格·称号 [*]
製菓スペシャリスト本科	1年目は洋菓子·和菓子·製パンの基礎を習得。 2年目はコースに分かれ専門性を極めます。	• 製菓衛生師 受験資格 • 専門士
製菓衛生師科	1年間で洋菓子·和菓子·製パンそれぞれの基礎力を習得します。	製菓衛生師 受験資格

●調理·製菓

学科名	概要	主な取得可能資格·称号 [*]		
Wライセンスコース	2年間で調理・製菓の両方の技術を習得します。 調理・製菓の国家資格の取得を目指します。	• 調理師免許 • 製菓衛生師 受験資格		

この他にも食に関わる資格が取得可能です。詳しくは入学案内冊子をご覧ください。

※資格・称号について

調理師免許…調理師法に基づく国家資格。調理学科では卒業と同時に無試験で取得できます。

製菓衛生師…製菓衛生師法に基づく国家資格。製菓スペシャリスト本科及びWライセンスコースでは在学中に受験し合格をめざします。 専門士…文部科学省が認定した専門学校の2年以上の学科を卒業した者に与えられる称号。大学編入資格が認められます。

2026年4月

出願期間

日本国外在住者	2025年9月1日(月)~2025年12月12日(金) ※出願期間中であっても定員になり次第締め切ります。
日本国内在住者	2025年9月1日(月)~2026年3月13日(金) ※出願期間中であっても定員になり次第締め切ります。

[※]最終日は午後5時にて受付を終了します

出願資格(学校によって出願資格が異なるので注意して下さい)

神戸国際調理製菓専門学校(下記のAおよびB1~5のいずれかに該当する者)

入試区分			出願資格
	A	Ą	入学時の満年齢が18歳以上で12年以上の学校教育を修了した者。(原則として正規の学校教育12年目の課程を修了している必要があります)またはこれに準ずる日本の文部科学大臣が指定した者。
	B -	1	日本語教育機関にて1年以上(認定コースに限る)学習した者。 <日本語教育機関とは> 「入管法第7条第1項第2号の基準を定める省令の留学の在留資格に係る基準の規定に基づき日本語 教育機関等を定める件」(法務省告示)別表第1.2.3.5に掲げられた日本語教育機関等のことです。
一般入試 (留学生用)		2	日本語能力試験(JLPT)でN2以上を取得した者。
		3	日本留学試験(EJU)において日本語科目で200点以上を取得した者。
		4	実用日本語検定(J.TEST)でB級以上を取得した者。
		5	学校教育法第1条に規定する(幼稚園を除く)日本の学校において1年以上教育を受けた者。(短大・大学の1年以上の別科日本語課程を含みます)

育成調理師専門学校(下記のAおよびB1~3のいずれかに該当する者)

入試区分		出願資格 The state of the state of						
	A	4	入学時の満年齢が18歳以上で12年以上の学校教育を修了した者。(原則として正規の学校教育12年目の課程を修了している必要があります)またはこれに準ずる日本の文部科学大臣が指定した者。					
一般入試	В	1	日本語能力試験(JLPT)でN2以上を取得した者。					
(留学生用)		2	日本留学試験(EJU)において日本語科目で200点以上を取得した者。					
		3	実用日本語検定(J.TEST)でB級以上を取得した者。					

出願書類

	必要書類	備考
1	入学願書	写真(3×4cm)及び払込み済みの振替払込受付証明書を貼り付けてください。(記入例P.7参照)
2	写真	3か月以内に撮影した写真(3×4cm)を2枚用意し、1枚を入学願書の所定の欄に貼り付けて下さい。 残りは裏面に名前を記入のうえ、入学願書に添えて提出してください。
3	作文	テーマにもとづいて300文字以上400文字以内で直筆で作成してください。
4	振替払込受付証明書	入学検定料20,000円を振り込んでください。 ※日本国外在住者の方は、ご相談ください。
5	卒業証明書(原本) または 卒業証書(コピー)	高等学校または大学のもの。 (外国において12年以上の学校教育修了を証明するもの。または、昭和56年文部科学省告示第153 号にあてはまるもの) ※英語以外で記載されている卒業証明書は日本語の翻訳文を添付してください。
6	パスポートのコピー	顔写真のあるページのコピー1通(A4サイズ)
7	日本語能力を証明する書類(右記のうち有するもの全て)	a. 日本語教育機関が発行する証明書(1)と(2) (1)成績・出席証明書 (2)卒業(見込)証明書 ※日本語学校在籍中の人、および在籍したことがある人は必ず提出してください。 b. 日本語能力試験(JLPT)の日本語能力認定書(N2以上)、または合否結果通知書 c. 日本留学試験(EJU)の成績通知書(日本語科目の聴解、聴読解、読解の合計が200点以上) d. 実用日本語検定(J.TEST)の成績通知書(B級以上) e. 学校教育法第第1条に規定する(幼稚園を除く)日本の学校において1年以上教育を受けた証明

1から7までの必要書類を本校指定の封筒に入れて、出願期間内に郵送または本校への持参で出願とします

入学試験について

入学検定料…20,000円

試験日…審査願書の受付順に書類審査を行い、入学試験日を通知します。

試験内容…①書類審査 ②日本語筆記試験(作文) ③面接試験

※日本入国にビザが必要な場合は個人で取得をしてください。状況によっては面接試験をオンラインでも対応します。

合格通知…入学試験日より2週間以内に郵送します。

学費一覧

■神戸国際調理製菓専門学校

学科・コース	年次	入学金	施設設備費	授業料	実習材料費	教育充実金	合計
調理スペシャリスト	1年	200,000円	100,000円	740,000円	600,000円	100,000円	1,740,000円
本科	2年	_	100,000円	740,000円	700,000円	100,000円	1,640,000円
調理師科	1年	200,000円	100,000円	740,000円	650,000円	100,000円	1,790,000円
製菓スペシャリスト	1年	200,000円	100,000円	740,000円	550,000円	100,000円	1,690,000円
本科	2年	_	100,000円	740,000円	650,000円	100,000円	1,590,000円
製菓衛生師科	1年	200,000円	100,000円	740,000円	650,000円	100,000円	1,790,000円
Wライセンス	1年	200,000円	100,000円	740,000円	650,000円	100,000円	1,790,000円
コース	2年	_	100,000円	740,000円	600,000円	100,000円	1,540,000円

■育成調理師専門学校

学科	年次	入学金	施設設備費	授業料	実習材料費	教育充実金	合計
調理師科	1年	100,000円	100,000円	480,000円	400,000円	_	1,080,000円

●諸経費

学費以外に教科書、包丁一式、実習教具、実習服、課外研修等の諸経費が必要です。 詳細の案内は、2026年3月中旬を予定しております。

学費納入

■神戸国際調理製菓専門学校(1年次の学費より)

回数		全納	2回分納		3回分納		
期日		合格通知後 2週間以内	合格通知後 2週間以内	2026年 6月末日まで	合格通知後 2週間以内	2026年 6月末日まで	2026年 9月末日まで
	調理スペシャリスト 本科	1,740,000円	970,000円	770,000円	970,000円	470,000円	300,000円
学科・コース	調理師科	1,790,000円	995,000円	795,000円	995,000円	470,000円	325,000円
	製菓スペシャリスト 本科	1,690,000円	945,000円	745,000円	945,000円	470,000円	275,000円
	製菓衛生師科	1,790,000円	995,000円	795,000円	995,000円	470,000円	325,000円
	Wライセンス コース	1,790,000円	995,000円	795,000円	995,000円	470,000円	325,000円

■育成調理師専門学校

回数		全納	2回分納		3回分納		
期日		合格通知後 2週間以内	合格通知後 2週間以内	2026年 6月末日まで	合格通知後 2週間以内	2026年 6月末日まで	2026年 9月末日まで
学科	調理師科	1,080,000円	640,000円	440,000円	640,000円	240,000円	200,000円

留学生奨学金制度(いずれも対象者は神戸国際調理製菓専門学校の学生のみとし、併用は不可とします)

	留学生支援奨学金	留学生特待奨学金			
対象人数	特に設けない	先着15名			
奨学金額	年間100,000円(返済不要) (2年制学科は200,000円)	年間200,000円(返済不要) (2年制学科は400,000円)			
受給資格	日本語教育機関(もしくは入学前に在籍していた学校)の 出席率が90%以上の者	以下のいずれかに該当する者 ・日本語能力検定(JLPT)でN2以上を取得した者 ・日本留学試験(EJU)の日本語科目で200点以上を取得した者 ・実用日本語検定(J.TEST)でB級以上を取得した者			
支給方法	入学後に奨学金として支給	入学後に奨学金として支給			
	ОВ-ОС	5 奨学金			
受給資格	本校の在校生または卒業生の紹介がある方				
奨学金額	50,000円				
支給方法	入学後に奨学金として支給				
利用方法	願書の裏面に紹介者の①氏名(ローマ字・フルネーム)、②学生番号、③電話番号、④在籍学科を記載する。 ※卒業生の場合は当時の学生番号と在籍学科を記載して下さい。 ※以下の場合は利用することができません。 ①紹介者の情報に不備がある場合 ②入学願書提出後に奨学金を申請した場合				

[※]各種日本人向け奨学金制度との併用は不可とします。

入学手続き(合格者は、指定期日までに1・2の手続きを完了してください)

1	必要書類の提出	合格通知に同封している必要書類に必要事項を記入し2週間以内に提出 ※在留資格「留学」への変更・更新には合格通知書ではなく、学費納入後に発行する入学許可書が必要です。
2	学費の納入	合格通知を受け取り後、2週間以内に納入してください。 (詳細は、P.5参照) ●海外から送金される場合は、中継銀行・受取銀行の手数料も含めて振り込んでください。 ●振込人の氏名記載欄には、入学者の氏名を記入してください。
3	在留期間の更新 または変更、 在留資格認定	学費を納入された人には入学許可書を発行します。 *日本国内在住者* 学費の納入を確認後、入学許可書を普通郵便にて郵送します。 入学前に在留資格の期限が満了する場合は、自分で変更または更新の申請をしてください。 申請に必要な「所属機関等作成用」は本校で作成いたします。 *日本国外在住者* 本校が合格者の代理で入国管理局に在留資格認定証明書の交付申請をするとき、入学許可書を提示します。在留資格認定証明書が交付されれば、入学許可書と一緒に郵送しますので、母国の日本大使館、または領事館に在留資格認定証明書と旅券(パスポート)を持参し、留学ビザの申請をしてください。
4	入学までのご案内	実習服・教科書・包丁教材セットなどの購入方法、入学式などの詳しい案内を郵送します。(3月上旬頃)

●出願後、やむを得ない事情によって入学を辞退される場合は、入学事務局までご連絡ください。 手続きを完了された場合のみ、入学検定料・入学金を除く学費納入金を返金いたします。

^{※「}OB·OG奨学金」のみ『留学生支援奨学金』・『留学生特待奨学金』と一緒に使えます。

 招生政策
 7

 招收专业
 7

 学业信息・专业概要
 8

 入学时间
 9

 申请时间
 9

 申请资格
 9

 申请材料
 10

 关于入学考试
 10

 学费一览
 11

 缴纳学费
 11

 留学生奖学金制度
 12

致外国籍的各位

- 。本招生简章适用于持有留学生,家属居留,日本人的配偶等,永住者的配偶,特定活动签证的 外籍人士。
- 持有永住, 定住的居留资格的, 适用于以日本人为对象的「招生简章」。
- 。根据您的日语水平,可能会安排参加与留学生相同的考试。

详细请向留学生服务窗口咨询。 20120-03-1815

入学手续

招生政策

- ①深刻理解本校的教育理念,并怀有强烈的意愿主动深入学习的人士。
- ②始终追求吸收新知识与技术,并立志在烹饪,烘焙领域大显身手的有志之士。
- ③怀揣着"以食悦人,奉献社会"的热忱之心的有志者。

招收专业

	专业	学制	招收人数	课程
	调理专家(烹饪)本科	2年	40名(与日本学生同班授课)	专业课程
	调理师(烹饪)专业	1年	60名(与日本学生同班授课)	专业课程
神户国际调理制菓专门学校	制菓专家(烘焙)本科	2年	80名(与日本学生同班授课)	专业课程
	制菓卫生师(烘焙)专业	1年	40名(与日本学生同班授课)	专业课程
	双职业资格证课程			专业课程
育成调理师专门学校	调理师(烹饪)专业	1年	40名(与日本学生同班授课)	专业课程

学业信息・专业概要

■学业信息

学校名称	授课时间	授课日	学期制度	学校停课日
神户国际调理制菓专门学校	9:00~16:10	星期一~星期五	2学期制	①星期六・星期日 ②法定节假日
育成调理师专门学校	9:30~15:50	生朔 "生朔五	(前期・后期)	③夏季・冬季・春季休假 ※但是,有时星期六也会上课。

■专业概要名

●调理 (烹饪) 学科

学科名称	概要	主要可以取得的资格证书・职称 [※]
调理专家(烹饪)本科	第一年学习西餐・日本料理・中国料理的基础,第二年通过餐厅的服务实习以及菜谱开发等应用型课程,掌握更高阶的技术。	。调理师(烹饪)资格证书 。专门士
调理师(烹饪)专业	在一年的时间内,学习掌握西餐・日本料理・ 中国料理的基础技能。	调理师(烹饪)资格证书

●制菓(烘焙)专业

学科名称	概要	主要可以取得的资格证书・职称 [※]
制菓专家(烘焙)本科	第一年学习掌握制作西点・日式点心・面包的 基础知识。第二年分专业方向进行深入学习。	。制菓卫生师 (烘焙) 考试资格 。专门士
制菓卫生师(烘焙)专业	在一年的时间内,学习掌握制作西点・日式点 心・面包的基础技能。	制菓卫生师(烘焙)考试资格

●调理 (烹饪)・制菓 (烘焙)

学科名称	概要	主要可以取得的资格证书・职称 [※]
双职业资格证课程	在两年內学习掌握调理(烹饪)·制菓(烘焙)的双重技能。 并把取得调理(烹饪)·考取制菓(烘焙)的国家资格证书定为目标。	。调理师(烹饪)资格 。制菓卫生师(烘焙)考试资格

还可以取得其他与食品相关的资格,详细请参照入学指南手册。

※关于资格・职称

调理师(烹饪)资格...是以调理师法为基准设立的国家资格。调理(烹饪)专业毕业后无需参加考试就可以取得。

制菓卫生师(烘焙)资格…是以制菓卫生师法为基准设立的国家资格。选择制菓专家(烘焙)本科以及双职业资格证课程的话,争取在在校期间参加考试并力争合格。

专门士职称...在文部科学省认定的专门学校当中,修完2年以上的课程并且毕业的学生将被授予该称号。同时可以获得大学插班资格。

2026年4月

申请时间

居住在日本国以外的人	2025年9月1日 (星期一) ~2025年12月12日 (星期五) ※即使是在申请期间内,一旦名额招满即截止。
居住在日本国内的人	2025年9月1日(星期一)~2026年3月13日(星期五) ※即使是在申请期间内,一旦名额招满即截止。

※最后一天下午5点截止申请。

申请资格(请注意,学校不同,申请资格也有所不同。)

神户国际调理制菓专门学校(符合以下A以及B1~5其中之一的人)

考试区分	申请资格				
	А		入学时年满18周岁且完成12年以上的学校教育者。(原则上需完成正规学校教育的第12年课程) 或具有日本文部科学大臣指定的同等学历者。		
₩₩₩₩	В	1	在日语教育机构学习1年以上(仅限认定课程)的人。 〈日语教育机构是指〉 根据日本的「入管法第7条第1项第2号之基准所定省令中关于留学在留资格基准的规定,由法务省告示所指定的日语教育机构等」(法务省告示)别表第1,2,3,5记载的日语教育机构等。		
一般考试 (面向留学生)		2	日本语能力测试(JLPT)取得了N2以上的人。		
		3	日本留学考试(EJU)中,日语科目取得了200点以上的人。		
		4	实用日本语检定考试(J.TEST)取得了B级以上的人。		
		5	在学校教育法的第一条规定的日本的学校(幼儿园除外)接受了1年以上的教育的人。(包含短期 大学・大学中1年以上的别科日语课程)		

育成调理师专门学校(符合以下A以及B1~3其中之一的人)

入試区分	出願資格					
	А		入学时年满18周岁且完成12年以上的学校教育者。(原则上需完成正规学校教育的第12年课程) 或具有日本文部科学大臣指定的同等学历者。			
一般考试 (面向留学生)		1	日本语能力测试(JLPT)取得了N2以上的人。			
(闽门田子土)	В	2	日本留学考试(EJU),日语科目取得了200点以上的人。			
		3	在实用日本语检定考试(J.TEST)取得了B级以上的人。			

申请材料

	必要材料	
1	入学申请书	请贴上证件照片(3×4cm)以及完成支付的转账支付凭证。(填写例请参照P.7)
2	照片	请准备2张3个月以内拍摄的证件照片,其中一张请贴在入学申请书所指定的地方。另外一张请在照 片的背面写上您的姓名,与入学申请书一起提交。
3	作文	请根据题目,手写一篇300字以上400字以内的作文。
4	转账支付完成的支付凭证	请汇款入学考试费20,000日元。 ※居住在日本国以外的人,请咨询。
5	毕业证明书(原件)或者 毕业证(复印件)	高中或者大学的。 (证明在日本以外的国家完成了12年以上学校教育经历的材料。或者符合昭和56年(1981年)日本文部科学省第153号公告规定的材料) ※非英语书写的毕业证明文件需要附上日语翻译件
6	护照的复印件	带照片的页面的复印件 1份 (A4尺寸)
7	证明日语能力的材料 (右侧记载的当中所有你 可以提交的)	a. 由日语教育机构出具的证明书(1)和(2) (1)成绩·出勤证明书 (2)毕业(预期)证明书 ※请现在正在日语学校就读的人,以及曾经就读过的人一定要提交。 b. 日本语能力测试(JLPT)的日语能力认定书(N2以上),或者合格与否的结果通知书 c. 日本留学考试(EJU)的成绩通知书(日语科目的听解,听读解,读解的合计在200点以上) d. 实用日本语检定考试(J.TEST)的成绩通知书(B级以上) e. 接受了学校教育法第1条规定的(幼儿园除外)日本的学校一年以上教育的证明

把从1到7所需材料装入本校指定的信封内,在申请期限内通过邮寄或者直接提交至本校完成申请。

关于入学考试

入学考试费…20,000日元

考 试 日…按照入学申请书的提交顺序,进行材料审查,并通知入学考试日的时间。

考 试 内 容…①材料审查 ②日语笔试(作文)③面试

※如果日本入境需要签证的话,请个人自行申请。根据情况,也可以采用网上面试的方式。

合格通知…入学考试日开始的2周之内邮寄。

学费一览

■神户国际调理制菓专门学校

专业・课程	年度	入学注册费	设施设备费	学费	实习材料费	教育充实费	合计
调理专家(烹饪)本科	1年	200,000日元	100,000日元	740,000日元	600,000日元	100,000日元	1,740,000日元
加连专家(杰江) 华科	2年	_	100,000日元	740,000日元	700,000日元	100,000日元	1,640,000日元
调理师 (烹饪) 专业	1年	200,000日元	100,000日元	740,000日元	650,000日元	100,000日元	1,790,000日元
判劳夫党 (世校) 人 科	1年	200,000日元	100,000日元	740,000日元	550,000日元	100,000日元	1,690,000日元
制菓专家(烘焙)本科	2年	_	100,000日元	740,000日元	650,000日元	100,000日元	1,590,000日元
制菓卫生师 (烘焙) 专业	1年	200,000日元	100,000日元	740,000日元	650,000日元	100,000日元	1,790,000日元
双职业资格证课程	1年	200,000日元	100,000日元	740,000日元	650,000日元	100,000日元	1,790,000日元
汉	2年	_	100,000日元	740,000日元	600,000日元	100,000日元	1,540,000日元

■育成调理师专门学校

专业	年度	入学注册费	设施设备费	学费	实习材料费	教育充实费	合计
调理师(烹饪)专业	1年	100,000日元	100,000日元	480,000日元	400,000日元	_	1,080,000日元

●各项经费

除学费以外,还需要负担教材费,全套刀具,实习教具,实习服装,课外研修等各项费用。 详细说明预计将于2026年3月中旬发布。

学费的缴纳

■神户国际调理制菓专门学校(第一年度的学费)

次数	全部缴纳 分2次缴纳			分3次缴纳			
截止 日期		合格通知以后 2个星期以内	合格通知以后 2个星期以内	截止到2026年 6月30日为止	合格通知以后 2个星期以内	截止到2026年 6月30日为止	截止到2026年 9月30日为止
	调理专家 (烹饪) 本科	1,740,000日元	970,000日元	770,000日元	970,000日元	470,000日元	300,000日元
专业	调理师(烹饪)专业	1,790,000日元	995,000日元	795,000日元	995,000日元	470,000日元	325,000日元
•	制菓专家 (烘焙) 本科	1,690,000日元	945,000日元	745,000日元	945,000日元	470,000日元	275,000日元
课 程	制菓卫生师(烘焙)专业	1,790,000日元	995,000日元	795,000日元	995,000日元	470,000日元	325,000日元
	双职业资格证课程	1,790,000日元	995,000日元	795,000日元	995,000日元	470,000日元	325,000日元

■育成调理师专门学校

次数		全部缴纳	部缴纳 分2次缴纳			分3次缴纳	
截止 日期		合格通知以后 2个星期以内	合格通知以后 2个星期以内	截止到2026年 6月30日为止		截止到2026年 6月30日为止	截止到2026年 9月30日为止
专业	调理师(烹饪)专业	1,080,000日元	640,000日元	440,000日元	640,000日元	240,000日元	200,000日元

留学生奖学金制度 (所有制度都仅面向神户国际调理制菓专门学校的学生,并且不可以并用)

	留学生支援奖学金	留学生特待奖学金		
对象人数	不特别设置	限前15名申请者		
奖学金额度	1年100,000日元(无需偿还) (2年制专业是200.000日元)	1年200,000日元(无需偿还) (2年制专业是400,000日元)		
领取资格	在日语教育机构(或者入学前就读的学校)的出勤率达到90%以上的人	符合以下任一条件的人 。日本语能力测试(JLPT)取得了N2以上成绩的人 。日本留学考试(EJU)的日语科目取得了200点以上的人 。实用日本语检定考试(J.TEST)取得了B级以上的人		
支付方式	入学后以奖学金的方式支付	入学后以奖学金的方式支付		
	OB • O	G奨学金		
领取资格	本校的在校生或者说	通过毕业生介绍的人		
奖学金额度	50,000日元			
支付方法	入学后以奖学金的方式支付			
在入学申请书的背面写上介绍者的 ①姓名(用罗马字拼写的全名),②学生编号 ③电话号码 ④所在专 ※如果是毕业生的话,请写下当时的学生编号和所学专业。 申请方法				

[※]不能与面向日本人的各种奖学金制度并用。

入学手续(合格者请在指定期限前完成1,2的手续)

1	提交必要文件	请填写随合格通知一起邮寄给您的必要文件中的所需事项,并于2周以内提交 ※如需变更或更新成为「留学」在留资格,需要的不是合格通知书,而是在缴纳学费之后由学校发行的入学许可书。
2	缴纳学费	请在收到合格通知书以后的2周内缴纳学费。 (详细内容请参照P.5) 。从海外汇款时,请将中转银行和收款银行的手续费也一并汇入。 。请在汇款人的姓名栏填写入学者的姓名。
3	再留期间的更新或 者变更,在留资格的 认定	在缴纳学费之后,学校会发放入学许可书。 *居住在日本国内的人* 在确认学费缴纳之后,学校将通过普通邮件寄送入学许可书。 如果在入学以前在留资格的期限到了的话,请自行申请变更或者更新。 申请时所需的「所属机构等填写用(表格)」将由本校负责制作。 *居住在日本国以外的人* 本校作为录取者的代理向入国管理局提交在留资格认定证明书的交付申请时,会出示入学许可书。如果在留资格认定证明书获批下来,我们会将该证明书与入学许可书一起邮寄给申请人。 收到以后,请携带在留资格认定书和护照前往所在国的日本大使馆或者领事馆申请留学签证。
4	入学指南	我们将通过邮寄的方式发送有关实习服装,教科书,刀具教材套装等物品的购买方法,入学典礼等详细介绍。(大概在3月上旬左右)

○ 在提交申请后,如果因为不可抗力原因需放弃入学资格,请联系招生办公室。仅在完成了相关手续的情况下,才可以退还除去入学考试费・入学金以外的已经缴纳的学费。

[※]只有「OB・OG奖学金」可以与『留学生支援奖学金』・『留学生特待奖学金』并用。

Table of Contents

Admission Policy ·····	13
Departments Open for Enrollment	13
Academic Information & Department Overview ·····	14
Enrollment Period	15
Application Period	15
Application Qualifications	15
Application Documents	16
Entrance Examination Details	16
Tuition Fee List · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	17
Tuition Payment	17
International Student Scholarship Program	18
Admission Procedures	18

For Foreign National Students

- -This guide applies to international students, family members of foreign residents, spouses of Japanese nationals, spouses of permanent residents, and individuals with specific activity status.
- -For permanent and long-term residents, the admission guidelines for Japanese nationals apply.
- -Depending on the level of Japanese language proficiency, the same examination as for international students may be required.

For more details, please contact the international student office 500 0120-03-1815

Admission Policy

- 1. Individuals who deeply understand the educational philosophy of this school and have a strong desire to take the initiative to deepen their learning.
- 2. Individuals with a strong ambition to absorb new knowledge and skills and excel in cooking and pastry.
- 3. Individuals passionate about making people smile through food and contributing to realizing a rich society.

Departments Open for Enrollment

	Department	Course Length	Enrollment Capacity	Program
	Culinary Specialist Program	2 years	40 students (co-ed with Japanese students)	Specialized Course
	Culinary Arts Program	1 year	60 students (co-ed with Japanese students)	Specialized Course
Kobe Kokusai Cooking & Pastry College	Pastry Specialist Program	2 years	80 students (co-ed with Japanese students)	Specialized Course
	Confectionery Hygiene Program	1 year	40 students (co-ed with Japanese students)	Specialized Course
	Double License Course	Note: In the first year, students will take the Confectionary Hygienist Program, and in the second year, the Culinary Arts Program		Specialized Course
Ikusei Cooking College	Culinary Arts Program	1 year	40 students (co-ed with Japanese students)	Specialized Course

Academic Information & Department Overview

Academic Information

School Name	Class Hours	Class Days	Term System	Holidays
Kobe Kokusai Cooking & Pastry College	9:00-16:10	Monday to	2-term system	1.Saturday and Sunday 2.Public holidays 3.Summer, Winter, and
Ikusei Cooking College	9:30-15:50	Friday	(First Term, Second Term)	Spring Break Note: However, classes may be held on Saturdays

■ Department Overview

Culinary Department

Department Name	Overview	Primary Qualifications and Titles Obtainable*
Culinary Specialist Program	In the first year, students learn the fundamentals of Western, Japanese, and Chinese cuisine. In the second year, they acquire advanced skills through practical restaurant service and recipe development training.	Chef License Specialist Diploma
Culinary Arts Program	Over one year, students acquire fundamental skills in Western, Japanese, and Chinese cuisine.	Chef License

Pastry Department Overview

Department Name	Overview	Primary Qualifications and Titles Obtainable*
Pastry Specialist Program	In the first year, students master the basics of Western confectionery, Japanese confectionery, and bread-making. In the second year, they specialize further by selecting a specific course.	Confectionery Hygienist Examination Eligibility Specialist Diploma
Confectionary Hygienist Program	Students will acquire fundamental skills in Western confectionery, Japanese confectionery, and bread making over one year.	Confectionery Hygienist Examination Eligibility

Culinary & Pastry

Department Name	Overview	Primary Qualifications and Titles Obtainable Primary Qualifications and Titles Obtainable*
Double License Course	Acquire skills in both culinary arts and pastry making over 2 years. Aiming to obtain national qualifications in culinary arts and pastry making.	Chef License Eligibility for the Confectionery Hygienist Examination

Other food-related qualifications can also be obtained. For details, please refer to the enrollment guide booklet. Notes Regarding Qualifications & Titles

Chef License: National qualification based on the Licensed Cooks Act. In the Culinary Department, it can be acquired without an examination upon graduation.

Confectionery Hygienist: National qualification based on the Confectionery Hygienist Act. In the Pastry Specialist Program and Double License Course, students aim to pass the examination while enrolled.

Specialist Diploma: a title awarded to graduates of a 2-year (or longer) program at a vocational school recognized by the Ministry of Education, Culture, Sports, Science and Technology. Provides eligibility for transfer to a university.

Application Period

For Applicants Residing Outside Japan	September 1, 2025 (Mon) – December 12, 2025 (Fri) Note: Applications will close once capacity is reached, even within the application period.
For Applicants Residing in Japan	September 1, 2025 (Mon) – March 13, 2026 (Fri) Note: Applications will close once capacity is reached, even within the application period.

Note: On the last day, reception ends at 17:00

Application Qualifications (Please note that eligibility requirements vary by school)

Kobe Kokusai Cooking & Pastry College (Applicants must meet the A and one of the B1 to 5 criteria)

Entrance Exam Category	Application Qualifications					
	A		18 years or older at enrollment and have completed at least 12 years of schooling. In principle, applicants must have completed the 12th grade of formal education or be recognized by Japan's Minister of Education, Culture, Sports, Science and Technology as having completed the equivalent.			
General Entrance Exam (for International Students)	В	1 2 3 4 5	Those who have studied for at least 1 year (certified course only) at a Japanese language education institution. <definition a="" education="" institution="" japanese="" language="" of=""> Refers to Japanese language education institutions, etc., listed in Appendix 1.2.3.5 of the Ministry of Justice notice based on the regulation in the "Notification Concerning the Determination of Japanese Language Education Institutions, etc. for the Status of Residence for Study Abroad under Article 7, Paragraph 1, Item 2 of the Immigration Control and Refugee Recognition Act". Those who have achieved a Japanese Language Proficiency Test (JLPT) level of N2 or above. Those who have scored at least 200 points in the Japanese language section of the Examination for Japanese University Admission for International Students. Those who have attained a B-level or above in the J.TEST. Those who have received more than 1 year of education at a Japanese school (as defined by Article 1 of the School Education Act, excluding kindergartens). (This includes separate Japanese language courses for 1 year or more at junior colleges and universities.)</definition>			

Ikusei Cooking College (Applicants must meet the A and one of the B1 to 3 criteria)

Entrance Exam Category	Application Qualifications						
General	,	4	18 years or older at enrollment and have completed at least 12 years of schooling. In principle, applicants must have completed the 12th grade of formal education or be recognized by Japan's Minister of Education, Culture, Sports, Science and Technology as having completed the equivalent.				
Entrance Exam	В	1	Those who have achieved a Japanese Language Proficiency Test (JLPT) level of N2 or above.				
(for International Students)		2	Those who have scored at least 200 points in the Japanese language section of the the Examination for Japanese University Admission for International Students (EJU)				
		3	Those who have attained a B-level or above in the J.TEST.				

Application Documents

	Required Documents	Note
1	Application Form	Attach a photograph (3x4cm) and the remittance receipt for the examination fee. (See sample on P.7)
2	Photograph	Prepare two photographs (3x4cm) taken within the past three months; affix one in the designated section on the application form. Write your name on the reverse of the remaining photograph and submit it with the application form.
3	Essay	Handwrite an essay of between 300 and 400 characters on the given theme.
4	Remittance Receipt for the Examination Fee	Please remit the examination fee of 20,000 yen. Note: If you reside outside Japan, please contact us for remittance instructions.
5	Original Graduation Certificate or Copy of Diploma	For high school or university. (Document certifying the completion of at least 12 years of schooling abroad or that meets the criteria of Ministry of Education Notice No. 153 of 1981) Note: If the graduation certificate is issued in a language other than English, please attach a Japanese translation.
6	Copy of Passport	One copy of the page with your photo (A4 size)
7	Documents Certifying Japanese Language Proficiency (Submit all that apply from those on the right)	 a. Certificates issued by a Japanese language education institution: (1) and (2) (1) Transcript/Attendance Certificate (2) Certificate of Graduation (or Expected Graduation) Note: Those currently enrolled in or who have attended a Japanese language school must submit these. b. Japanese Language Proficiency Test (JLPT) certificate (N2 or above) or the result notification c. Certificate of Results for the Japanese section of the Examination for Japanese University Admission (EJU) (total score of 200 or above for listening, listening-reading, and reading comprehension) d. Certificate of Results for the J.TEST (B-level or above) e. Proof of having received over one year of education at a Japanese school (as defined by Article 1 of the School Education Act, excluding kindergartens)

Submit your application by placing the required documents from lines 1 to 7 into the envelope specified by the school and sending it by mail or delivering it to the school within the application period

Entrance Examination Details

Entrance Exam Fee: 20,000 yen

Exam Date: Documents will be reviewed in the order of receipt of the application form, and you will be notified of the entrance exam date.

Exam Content: (1) Document Screening(2) Japanese Written Test (Essay)(3) Interview

Note: If a visa is required to enter Japan, please obtain it individually. In some cases, the interview may be conducted online.

Acceptance Notification: Will be sent by mail within 2 weeks of the exam date.

Tuition Fee List

■Kobe Kokusai Cooking & Pastry College

Department/Course	Year	Admission Fee	Facility and Equipment Fee	Tuition	Practical Materials Fee	Enhanced Education Fee	Total
Culinary Specialist	1 year	200,000 yen	100,000 yen	740,000 yen	600,000 yen	100,000 yen	1,740,000 yen
Program	2 years	_	100,000 yen	740,000 yen	700,000 yen	100,000 yen	1,640,000 yen
Culinary Arts Program	1 year	200,000 yen	100,000 yen	740,000 yen	650,000 yen	100,000 yen	1,790,000 yen
Pastry Specialist	1 year	200,000 yen	100,000 yen	740,000 yen	550,000 yen	100,000 yen	1,690,000 yen
Program	2 years	_	100,000 yen	740,000 yen	650,000 yen	100,000 yen	1,590,000 yen
Confectionary Hygienist Program	1 year	200,000 yen	100,000 yen	740,000 yen	650,000 yen	100,000 yen	1,790,000 yen
Double License Course	1 year	200,000 yen	100,000 yen	740,000 yen	650,000 yen	100,000 yen	1,790,000 yen
	2 years	_	100,000 yen	740,000 yen	600,000 yen	100,000 yen	1,540,000 yen

■Ikusei Cooking College

Department	Year	Admission Fee	Facility and Equipment Fee	Tuition	Practical Materials Fee	Enhanced Education Fee	Total
Culinary Arts Program	1 year	100,000 yen	100,000 yen	480,000 yen	400,000 yen	_	1,080,000 yen

• Miscellaneous Expenses

In addition to tuition, costs for textbooks, a full set of knives, practical tools, attire for practical work, extracurricular training, etc., are required.

Detailed information is scheduled to be announced in mid-March 2026.

Tuition Payment

■Kobe Kokusai Cooking & Pastry College (for first-year tuition onwards)

Number of Payments		Full Payment	Payment in 2	2 Installments	Paym	ent in 3 Installr	ments
Deadline		Within 2 weeks of the acceptance notification	Within 2 weeks of the acceptance notification	By the end of June 2026	Within 2 weeks of the acceptance notification	By the end of June 2026	By the end of September 2026
D	Culinary Specialist Program	1,740,000 yen	970,000 yen	770,000 yen	970,000 yen	470,000 yen	300,000 yen
Department/Course	Culinary Arts Program	1,790,000 yen	995,000 yen	795,000 yen	995,000 yen	470,000 yen	325,000 yen
າent/Co	Pastry Specialist Program	1,690,000 yen	945,000 yen	745,000 yen	945,000 yen	470,000 yen	275,000 yen
ourse	Confectionary Hygienist Program	1,790,000 yen	995,000 yen	795,000 yen	995,000 yen	470,000 yen	325,000 yen
	Double License Course	1,790,000 yen	995,000 yen	795,000 yen	995,000 yen	470,000 yen	325,000 yen

■Ikusei Cooking College

Number of Payments		Full Payment	Payment in 2 Installments		Paym	ments	
Deadline		Within 2 weeks of the acceptance notification	Within 2 weeks of the acceptance notification	By the end of June 2026	Within 2 weeks of the acceptance notification	By the end of June 2026	By the end of September 2026
Department	Culinary Arts Program	1,080,000 yen	640,000 yen	440,000 yen	640,000 yen	240,000 yen	200,000 yen

International Student Scholarship Program (applicable only to students of Kobe Kokusai Cooking & Pastry College and cannot be used in combination with other scholarships)

	International Student Support Scholarship	International Student Special Scholarship				
Number of Eligible Recipients	No specific limit	First 15 applicants				
Scholarship	100,000 yen per year (no repayment required)	200,000 yen per year (no repayment required)				
Amount	(For 2-year programs, 200,000 yen)	(For 2-year programs, 400,000 yen)				
	Those with an attendance rate of 90% or higher at a	Must meet one of the following:				
	Japanese language education institution (or school attended before enrollment)	-Obtained N2 or above in the Japanese Language Proficiency Test (JLPT)				
Eligibility		-Have scored 200 points or more in the Japanese section of the Examination for Japanese University Admission for International Students (EJU)				
		-Those who have attained B level or above in the J.TEST				
Method of Award	Awarded as a scholarship after enrollment	Awarded as a scholarship after enrollment				
	Alumni Scholarship					
Eligibility	Those introduced by a current student or alumnus of this school					
Scholarship Amount	50,000 yen					
Method of Award	Awarded as a scholarship after enrollment					
	On the back of the application, list the referrer's: (1) full name	ne in English, (2) student ID number, (3) telephone number,				
How to	(4) department of enrollment.					
Apply	Note: Cannot be used in the following cases:	over at				
	(1) If any of the referrer's information is missing or inc(2) If the application for the scholarship is submitted a					
Notes Commet he	(2) It the approach is a state of the control of th					

Notes: Cannot be combined with other scholarship systems for Japanese students.

Only the Alumni Scholarship can be used with the International Student Support Scholarship and International Student Special Scholarship.

Admission Procedures (successful applicants must complete procedures 1 and 2 by the specified deadline)

1	Submission of Required Documents	Complete the necessary information on the required documents enclosed with the acceptance notification, and submit within 2 weeks Note: For changing or renewing your residence status to "Student," an Admission Permit issued after tuition payment is required instead of the acceptance notification.
2	Payment of Tuition	Please make the payment within 2 weeks after receiving the acceptance notification. (For details, see P.5) -If sending from overseas, please include fees for intermediary and receiving banks in the remittance. -In the remitter's name section, please provide the enrollee's name.
3	Renewal or Change of Period of Stay and Certification of Status of Residence	An Admission Permit will be issued to those who have paid the tuition. *For those residing in Japan* After confirming tuition payment, the Admission Permit will be mailed by regular post. If your period of stay (on your residence card) expires before enrollment, please apply for a change or renewal on your own. Our school will prepare the "application form for the organization" document required for the application. *For those residing outside Japan* When our school applies for a certification of status of residence on behalf of accepted applicants at the Immigration Bureau, the Admission Permit will be presented. Once the certificate is issued, it will be mailed to you with the Admission Permit. Please take the certificate and permit with your passport to the Japanese embassy or consulate in your home country to apply for a student visa.
4	Pre-Enrollment Information	Detailed information regarding the purchase of attire for practical work, textbooks, knife and tool sets, and the entrance ceremony will be mailed to you. (Around early March)

If, after applying, you must withdraw due to unavoidable circumstances, please contact the Admissions Office.

Refunds will be issued only if the procedures have been completed, excluding the entrance examination fee and admission fee.



神戸国際調理製菓専門学校

神户国际调理制菓专门学校

Kobe Kokusai Cooking & Pastry College 〒650-0023 神戸市中央区栄町通 3-5-1 3-5-1 Sakaemachi-dori, Chuo-ku, Kobe TEL.078-335-1815 FAX.078-335-1817

0120-03-1815

https://www.ikusei.ac.jp

育成調理師専門学校

育成调理师专门学校

Ikusei Cooking College 〒660-0862 尼崎市開明町 2-30-2 2-30-2 Kaimei-cho, Amagasaki TEL.06-6411-6921 FAX.06-6411-6925

55 0120-06-6921

https://www3.ikusei.ac.jp/senmonkatei/